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Protokół nr XXVIII/17 

z sesji Rady Miejskiej Śmigla, odbytej dnia 27 stycznia 2017 r. o godz. 14:00 w sali 

sesyjnej Rady, w Urzędzie Miejskim Śmigla. 

 

 

 Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Śmigla Wiesław 

Kasperski, który powitał radnych Rady Miejskiej Śmigla, Zastępcę Burmistrza, Radnego 

Rady Powiatu, kierowników i dyrektorów jednostek podległych Gminie, sołtysów i 

przewodniczących Zarządów Osiedli, pracowników Urzędu, radcę prawnego, oraz 

przedstawicieli mediów.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji  uczestniczy 14 radnych, co pozwala na 

podejmowanie prawomocnych uchwał. Nieobecna: Adamczak – Puk Arleta. Lista obecności 

radnych, zaproszonych gości i sołtysów z XXVIII sesji Rady Miejskiej Śmigla stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu.   

 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad w stosownym terminie został 

radnym przekazany.  

 

Porządek sesji: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

7. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Miejskiej Śmigla: 

 Rewizyjnej, 

 Finansowo – Gospodarczej, 

 Spraw Społecznych, 

 Planowania i Rozwoju, 

 Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Zapytania sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli. 

10. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2017, 

2) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel                                  

na lata 2017-2025, 

3) w sprawie: zmiany Uchwały Nr XV/101/15 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 29 

grudnia 2015 roku w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Narodowego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na dofinansowanie „Budowy 

kanalizacji sanitarnej w Gminie Śmigiel na terenie wsi Bronikowo i Glińsko”. 

4) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Śmigiel na rok 2017, 

5) w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania z targowiska miejskiego w 

Śmiglu, 

6) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż sześciu lokali wchodzących w skład 

nieruchomości położonej w Śmiglu przy ul. Jagiellońskiej 11 

7) w sprawie uchwalenia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
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wodociągowych i kanalizacyjnych Zakładu wodociągowo – Kanalizacyjnego 

w Śmiglu Sp. z o.o. na lata 2017-2021. 

8)  w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego, 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć oraz określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli, 

obowiązujących w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę 

Śmigiel,  

9) w sprawie porozumienia między Gminą Śmigiel a Gminą Kościan dotyczącego 

włączenia do obwodów szkół prowadzonych przez Gminę Śmigiel 

miejscowości z terenu Gminy Kościan. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12. Odpowiedzi na zapytania 

13. Wolne głosy i wnioski. 

14. Zakończenie sesji. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że dnia dzisiejszego – 27.01.2017 roku  zostało 

skierowane do Biura Rady pismo z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad uchwały 

1. w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego. 

Projekt uchwały przedstawił Zastępca Burmistrza Śmigla – Marcin Jurga. Wyjaśnił, że  

Ustawa z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe - wprowadziła od dnia 1 września 2017 r. 

nowy ustrój szkolny wygaszający stopniowo funkcjonowanie gimnazjów i przekształcający 

szkoły podstawowe funkcjonujące obecnie w strukturze I-VI w ośmioletnie szkoły 

podstawowe. W związku z tym do kompetencji rady gminy należy podjęcie uchwały w 

sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe. 

Przewodniczący jeszcze raz przypomniał, że aby zmienić porządek obrad potrzebna 

jest bezwzględna ilość głosów ustawowego składu rady. 

Pytań nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wprowadzenie jej do porządku obrad. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” wprowadzeniem uchwały 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została wprowadzona do porządku obrad jako pkt 10 ppkt. 10. 

Następnie Przewodniczący przystąpił do przegłosowania zmienionego porządku obrad. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” przyjęciem porządku obrad -  14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

 Porządek sesji został przyjęty. 

 

Pytań i uwag nie było. 

 

Ad.3. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół  z XXVII sesji Rady Miejskiej 

Śmigla. Poinformował, że protokół wiernie odzwierciedla przebieg obrad i jest do wglądu w 

Biurze Rady. Zapytał, czy są uwagi do protokołu. Uwag nie wniesiono. 

Wobec powyższego Przewodniczący przeprowadził głosowanie: 
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- „za” przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Protokół przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.4. 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski przedstawił informację ze swojej 

działalności w okresie między sesjami. Informacja stanowi załącznik nr  2 do protokołu. 

Do przedstawionej przez Przewodniczącego Rady informacji pytań nie było. 

 

Ad.5. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla 

przedstawiła Burmistrz Śmigla i stanowi ono załącznik nr 3 do protokołu.  

Pytań nie było.  

 

Ad.6. 

 

Informacja Burmistrza Śmigla z działalności w okresie między sesjami stanowi 

załącznik nr 4  do protokołu. 

Informacja została przekazana pocztą elektroniczną. 

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Łączny zapytał o pkt. 22 dotyczący spotkania 

KZGRL. 

 Odpowiedzi udzielił pan Rafał Szumacher – pracownik Urzędu, który uczestniczył w 

spotkaniu. Wyjaśnił, że poświęcone ono było omówieniu nieścisłości jakie występują w 

deklaracjach oraz w jaki sposób pracownicy w gminach maja postępować w przypadku pytań. 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy była poruszona kwestia selektywnej zbiórki na 

PSZOK-u w Koszanowie? Krążą bowiem informacje, że odpady należy bezpośrednio do 

Trzebani odwozić, zauważył, że są to dodatkowe koszty dla mieszkańców, którym Związek 

podniósł opłatę za wywóz odpadów. 

Pan Szumacher wyjaśnił, że w przetargu, który był ogłoszony firma miał to 

skalkulowane w kosztach i nic na ten temat nie wie. Cena na ten rok nie ulegnie zmianie. 

Przewodniczący Rady zauważył, że należy to wyjaśnić i przekazać mieszkańcom. 

Burmistrz Śmigla przekazała, że zostanie przygotowane pismo o udzielenie 

informacji. 

Przewodniczący Rady zapytał o wydawane zarządzenia. 

Pan Szamacher wyjaśnił, że został wydane zarządzenie, które sprostowało błąd w 

poprzednim zarządzeniu – źle była policzona powierzchnia gruntów. 

 

Więcej pytań do złożonej informacji nie było. 

 

Ad.7. 

 

W tym punkcie obrad Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie sprawozdań z 

prac komisji za IV kwartał.  

Sprawozdania z pracy Komisji Rady Miejskiej Śmigla: 

– Rewizyjnej – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Anna Jaworska.     

   Sprawozdanie  stanowi załącznik nr 5 do protokołu. Pytań nie było. 
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– Finansowo Gospodarczej – przedstawił zastępca Przewodniczącej Komisji Alfred 

Splisteser. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. Pytań nie było. 

– Spraw Społecznych – przedstawił Przewodniczący Komisji Lech Żak. 

   Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. Pytań nie było. 

– Planowania i Rozwoju – przedstawił Przewodniczący Komisji Sławomir   

   Grzelczyk. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. Pytań nie było. 

– Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska – przedstawił Przewodniczący Komisji  

   Alfred Splisteser. Sprawozdanie stanowi  załącznik nr 9 do protokołu.  Pytań  nie było. 

 

Ad.8. 

 

Interpelacje i zapytania radnych. 

1) Radny Wojciech Adamczewski poprosił o przedstawienia nowej formuły Witryny 

Śmigielskiej. 

 

Ad.9. 

 

Zapytania sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli – nie było. 

 

Ad.10. 

 

Podjęcie uchwał:  

 

1) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 201, 

 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Śmigla – Piotr Szmytkowski. Wyjaśnił, że zmiany 

dotyczą : 

Dochody  

a) rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami – zwiększenie 

dochodów z tytułu wpływów z najmu i dzierżawy o kwotę 250.000 zł – 

dotyczy ZGKiM spółka z o.o. – zmiana z uwagi na zmianę sposobu rozliczania 

wpływów z najmu od lokatorów obiektów komunalnych 

b) rozdział 80148 Stołówki szkolne i przedszkolne – przeniesienie pomiędzy 

paragrafami (dotyczy Przedszkola w Śmiglu) 

c) rozdział 85216 Zasiłki stałe – zwiększenie dochodów o kwotę 2.000 zł 

(dotyczy OPS w Śmiglu) 

d) rozdział 92605 Zadania w zakresie kultury fizycznej – podwyższenie 

dochodów o kwotę 29.300 zł (dotyczy OKFiR w Śmiglu) 

Wydatki  

a) rozdział 60016 Drogi gminne – zmniejszenie wydatków o kwotę 25.000 zł 

(dotyczy remontów dróg) 

b) rozdział 60016 Drogi gminne - zwiększenie o kwotę 1.000 zł z tytułu opłat na 

rzecz budżetów jst (opłaty za umieszczenie w pasie drogowym urządzeń 

kanalizacji)  

c) rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami – zwiększenie 

wydatków z tytułu usług w zasobach komunalnych Gminy Śmigiel o kwotę 

250.000 zł – dotyczy ZGKiM spółka z o.o. – zmiana z uwagi na zmianę 

sposobu rozliczania wpływów z najmu od lokatorów obiektów komunalnych 

d) rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami – zwiększenie 

wydatków o kwotę 4.500 zł z tytułu czynszów  
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e) rozdział 75495 Pozostała działalność (dotyczy wydatków związanych  

z zainstalowanym monitoringiem) – zwiększenie o kwotę 23.800 zł 

f) rozdział 80101 Szkoły podstawowe oraz 80148 Dokształcanie nauczycieli – 

przeniesienia pomiędzy rozdziałami i paragrafami (dotyczy Zespołu Szkół w 

Starym Bojanowie) 

g) rozdział 80101 Szkoły podstawowe – zwiększenie o kwotę 25.000 zł – 

wprowadzenie nowego zadania inwestycyjnego „Stare Bojanowo – budowa 

boiska sportowego” 

Burmistrz Śmigla dodała, że planowane jest zagospodarowanie terenów przy 

szkołach. W Czaczu na pewne prace nie wyraża zgody konserwator zabytków 

dlatego zaczynamy od Starego Bojanowa i planujemy co roku kolejne boiska. 

h) rozdział 85216 Zasiłki stałe – zwiększenie o kwotę 2.000 zł (patrz punkt 1 

Dochody ppkt c) – dochody uzyskane przez OPS przekazywane są do Urzędu 

Wojewódzkiego 

i) rozdział 85502 Świadczenia rodzinne – przeniesienia pomiędzy paragrafami 

(dotyczy OPS w Śmiglu) 

j) rozdział 90004 Utrzymanie zieleni oraz rozdział 92109 Świetlice – 

przeniesienia pomiędzy paragrafami (dotyczy Funduszu Sołeckiego). 

Następnie Skarbnik zgłosił autopoprawkę dotyczącą przeniesienia między paragrafami 

kwoty 540,00 zł w Zespole Szkół w Starym Bojanowie z paragrafu przedszkola na stołówki. 

Zgłoszenie jednostki dotyczy wypłacanych trzynastek, na które jednostce brakuje 

wnioskowana kwota. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo - Gospodarczej i poprosił Zastępcę Przewodniczącej Komisji 

Finansowo - Gospodarczej o przedstawienie opinii. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Finansowo – Gospodarczej Alfred Splisteser 

przekazał, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię choć nie jednogłośnie. 

Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję nad omawianym projektem uchwały. 

Przewodniczący Rady zapytał o kwotę 250 tys zł, w wydatkach dotyczącą zmiany 

sposobu rozliczania wpływów z najmu od lokatorów obiektów komunalnych.  

Skarbnik Śmigla przekazał, że z informacji uzyskanej od Prezesa Spółki ZKGiM                     

Sp. z o.o. wiadomo, że dochody na tym paragrafie będą w granicach 1-1,2 mln zł. 

Przewodniczący Rady prosił o wyjaśnieni czy dobrze rozumie, że środki te będą 

przeznaczone na remonty lokali komunalnych. 

Prezes Spółki Tomasz Pawlak wyjaśnił, że w pierwotnej wersji miały zostać potrącone 

kwoty za media jednak ostatecznie został tak, że lokatorzy wpłacają czynsz łącznie z mediami 

na wyodrębnione konto Urzędu. 

Radny Grzelczyk Sławomir powrócił do budowy boiska sportowego w Starym 

Bojanowie. Zauważył, że sam pomysł jest dobry jednak uważa, że środki na ten cel nie 

powinny być zdjęte z dróg, ponieważ przy projekcie budżetu komisja wnioskowała by na 

drogi dołożyć z oczyszczania i dodał, że wniosek został przyjęty. W tej chwili mamy 

początek roku i już zdejmujemy z dróg.  

Burmistrz Śmigla wyjaśniła, że dlatego została podjęta taka decyzja ponieważ 

planujemy złożyć wniosek do Ministerstwa Sportu o dofinansowanie boisk jednak gmina 

musi mieć środki na ten cel. 

Nawiązując do zgłoszonej autopoprawki Przewodniczący Rady wyjaśnił, że po 

otwarciu sesji zmianę może zgłosić radny. 

W tej sytuacji radny Sławomir Grzelczyk złożył wniosek by uporządkować uchwałę 

zgodnie ze zgłoszoną autopoprawką Skarbnika.  

Wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego. 
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W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Wniosek został przyjęty. 

Więcej pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXVIII/213/17 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel                         

na rok 2017. 

 

2) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel                                

na lata 2017-2025. 

Projekt uchwały przedstawił także Skarbnik Śmigla i wyjaśnił, że zgodnie ze 

zmianami w budżecie w 2017 roku, dokonano następujących zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2017-2025: 

 

Zwiększenie dochodów w 2017 r. 281 300,00 zł 

w tym:  

Zwiększenie dochodów bieżących 281 300,00 zł 

Zwiększenie wydatków w 2017 r. 281 300,00 zł 

w tym:  

Zwiększenie wydatków bieżących 256 300,00 zł 

Zwiększenie wydatków majątkowych 25 000,00 zł 

Deficyt (plan) po zmianach -3 855 840,00 zł 

 

Dodano następujące przedsięwzięcia: 

1. Budowa trybun sportowych na boisku w Czaczu - przedsięwzięcie zostało rozpoczęte w 

roku 2016 i nie zostało ukończone, jego realizacja będzie kontynuowana w bieżącym roku 

budżetowym; 

2. Budowa trybun sportowych na boisku w Śmiglu -  przedsięwzięcie zostało rozpoczęte w 

roku 2016 i nie zostało ukończone, jego realizacja będzie kontynuowana w bieżącym roku 

budżetowym. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo - Gospodarczej i poprosił Zastępcę Przewodniczącej Komisji 

Finansowo - Gospodarczej o przedstawienie opinii. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Finansowo – Gospodarczej Splisteser Alfred 

przekazał, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję nad omawianym projektem uchwały. 

Pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 
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W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta. 

 Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXVIII/214/17 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Śmigiel na lata 2017-2025. 

3) w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/101/15 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 29 

grudnia 2015 roku w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Narodowego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na dofinansowanie „Budowy 

kanalizacji sanitarnej w Gminie Śmigiel na terenie wsi Bronikowo i Glińsko”. 

 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Śmigla. Wyjaśnił, że w przedmiotowej Uchwale                                     

z grudnia 2015 roku wprowadza się następujące zmiany: 

1. Paragraf 1 otrzymuje brzmienie: 

„Postanawia się zaciągnąć pożyczkę z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Warszawie w wysokości 2.557.251,46 zł (słownie: dwa 

miliony pięćset pięćdziesiąt siedem tysięcy dwieście pięćdziesiąt jeden złotych 

46/100) na dofinansowanie zadania pod nazwą „Budowa kanalizacji sanitarnej  

w Gminie Śmigiel na terenie wsi Bronikowo i Glińsko do realizacji w latach 2015-

2017: 

w roku 2016 do kwoty   2.245.277,80 zł 

w roku 2017 do kwoty      311.973,66 zł” 

 

Zgodnie z proponowanym harmonogramem wypłat transz pożyczki – który będzie stanowić 

integralną część aneksu do Umowy z NFOŚiGW w 2017 roku Gmina otrzyma w 2017 roku 

refundację zapłaconych faktur w wysokości 311.973,66 zł. 

W związku z powyższym konieczna jest zmiana wysokości pożyczki zaplanowanej                            

na lata 2016 – 2017. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo-Gospodarczej i poprosił zastępcę przewodniczącej komisji o 

przedstawienie opinii. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Finansowo-Gospodarczej Splisteser Alfred 

przekazał, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Skarbnik Śmigla zgłosił oczywisty błąd pisarski w dacie podejmowanej uchwały. 

Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów:  

- „za” – 14 radnych,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymało się” – 0.  

Uchwałę podjęto jednogłośnie.  

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

Uchwałę Nr XXVIII/215/17 w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/101/15 Rady Miejskiej 

Śmigla z dnia 29 grudnia 2015 roku w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Narodowego 
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Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na dofinansowanie „Budowy 

kanalizacji sanitarnej w Gminie Śmigiel na terenie wsi Bronikowo i Glińsko”. 

 

4) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Śmigiel na rok 2017 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan Kamil Dworczak – pracownik Urzędu, który 

wyjaśnił, że omawiany projekt uchwały przekazywany był już na komisji i tak obowiązująca 

od 1 stycznia 2012 roku nowelizacja ustawy o ochronie zwierząt zobowiązała gminy do 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz do zapobiegania bezdomności zwierząt. 

Rozwiązywanie tych problemów jest w świetle w/w ustawy zadaniem własnym gminy. 

Ustawa nakłada na gminę konkretne zadania związane z opieką nad zwierzętami oraz 

zobowiązuje do zaplanowania środków finansowych na ich realizacje w budżecie gminy. 

Działanie te samorząd prowadzi w oparciu o uchwalony corocznie do 31 marca przez radę 

gminy stosowny program. Zgodnie z art. 11a w/w ustawy przygotowany został projekt 

Gminnego Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt w Gminie Śmigiel na rok 2017 i przesłany do zaopiniowania powiatowemu 

lekarzowi weterynarii, organizacjom społecznym, których statutowym celem działania jest 

ochrona zwierząt, działającym na obszarze gminy, poprzez umieszczenie projektu programu 

na stronie internetowej urzędu gminy z informacją o możliwości zaopiniowania w 

określonym terminie, oraz dzierżawcom obwodów łowieckich, działającym na obszarze 

gminy. W związku z czym proponuje się podjęcie przedmiotowej uchwały. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska i poprosił 

przewodniczącego komisji o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska przekazał, że 

projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.   

Radny Włodzimierz Drótkowski zapytał, jakie organy dały opinie w tej sprawie? 

Pan Kamil Dworczak odpowiedział, że wypowiedział się Powiatowy Lekarz 

Weterynarii oraz Koła Łowieckie. Natomiast te koła, które nie zajęły stanowiska uznaje się, 

że dały opinię pozytywną. 

Więcej pytań i uwag nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów:  

- „za” – 14 radnych,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymało się” – 0.  

Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXVIII/216/17 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Śmigiel na rok 2017. 

 

5) w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania z targowiska miejskiego w Śmiglu  

 

Projekt tej uchwały przedstawił Pan Rafał Szumacher – pracownik Urzędu, który 

wyjaśnił, że Rada Miejska Śmigla dnia 27 marca 2008 roku podjęła Uchwałę Nr XX/223/08 

w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania z targowiska miejskiego w Śmiglu. W 

przedmiotowej uchwale zarządzanie i nadzór nad targowiskiem zostało powierzone 
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Zakładowi Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Śmiglu, który równocześnie był 

inkasentem opłaty targowej. W związku z przekształceniem Zakładu Gospodarki Komunalnej 

i Mieszkaniowej w Śmiglu w Spółkę z o.o. Rada Miejska Śmigla ustanowiła na podstawie 

uchwały z dnia 29 grudnia 2016 roku Nr XXVII/210/2016, jako nowego inkasenta opłaty 

targowej wyżej wymienioną spółkę. Konsekwencją powstania wyżej wskazanej spółki jest 

również konieczność zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania z 

Mieszkaniowej w Śmiglu Spółka z o.o. jako zarządzającego i pełniącego nadzór nad 

targowiskiem. 

 Poza tym zmieniono w §3 godziny otwarcia targowiska i jest to od 6:30 do 13:00. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych przekazała, że projekt  Lech Żak 

przekazał, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Przewodniczący Rady zauważył, że z uchwały rozumie iż jest jedno targowisko na 

którym można pobierać opłatę? 

Pan Szumacher wyjaśnił, że tak jest jedno targowisko. 

Przewodniczący Rady zauważył także, że było pismo z RIO odnośnie uchwały w 

sprawie opłat za korzystanie z targowiska czy w związku z tym możemy podejmować tą 

uchwałę? 

Zastępca Burmistrza Śmigla wyjaśnił, że w tamtej uchwale chodził tylko o zapis, ze 

traciła moc poprzednia uchwała. Tego nie powinno tam być. Pozostałe zapisy są prawidłowe. 

Więcej pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie. W głosowaniu udział wzięło 14 

radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XXVIII/217/17 w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania z targowiska miejskiego w 

Śmiglu. 

 

6) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż sześciu lokali wchodzących w skład 

nieruchomości położonej w Śmiglu przy ulicy Jagiellońskiej 11 

 

Projekt uchwały przedstawił także Pan Rafał Szumacher i wyjaśnił, że w skład 

nieruchomości położonej w Śmiglu przy ul. Jagiellońskiej 11 wchodzi budynek mieszkalny, 

w którym zlokalizowanych jest sześć lokali mieszkalnych i dwa lokale użytkowe, które 

nie podlegają sprzedaży oraz budynki gospodarcze. 

Lokale mieszkalne zostaną wyodrębnione z wyżej wymienionej nieruchomości 

i sprzedane jako odrębne nieruchomości lokalowe. Lokale mieszkalne, które są własnością 

Gminy Śmigiel, położone w w/w budynku mieszkalnym zostały wytypowane do sprzedaży 

w Wieloletnim programie gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Śmigiel. 

Wszystkie lokale mieszkalne w przedmiotowym budynku są zasiedlone przez najemców, 

a umowy najmu zawarte są na czas nieoznaczony. Jeden z najemców złożył wniosek o wykup 

wynajmowanego lokalu mieszkalnego. W związku z powyższym tutejszy urząd zwrócił się 

pisemnie do pozostałych najemców z zapytaniem czy także są zainteresowani wykupem 
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wynajmowanych lokali mieszkalnych. Trzech z najemców odpowiedziało, że są 

zainteresowani wykupem wynajmowanych mieszkań. Podjęcie przedmiotowej uchwały 

pozwoli na sprzedaż, po ich wyodrębnieniu, lokali mieszkalnych zlokalizowanych w w/w 

budynku. Sprzedaż lokali mieszkalnych nastąpi w trybie bezprzetargowym, w przypadku 

nieskorzystania z prawa pierwszeństwa nabycia przez najemców lokali mieszkalnych lub w 

przypadku lokali mieszkalnych niewynajętych zostaną one zbyte w trybie przetargowym. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Planowania i Rozwoju i poprosił Przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Planowania i Rozwoju Sławomir Grzelczyk przekazał, że 

projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Przewodniczący Rady poinformował także, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo - Gospodarczej i poprosił Zastępcę Przewodniczącej Komisji 

Finansowo - Gospodarczej o przedstawienie opinii. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Finansowo – Gospodarczej Splisteser Alfred 

przekazał, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów:  

- „za” – 14 radnych,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymało się” – 0.  

Uchwałę podjęto jednogłośnie.  

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXVIII/218/17 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż sześciu lokali 

wchodzących w skład nieruchomości położonej w Śmiglu przy ulicy Jagiellońskiej 11. 

7) w sprawie uchwalenia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i kanalizacyjnych Zakładu Wodociągowo-Kanalizacyjnego w 

Śmiglu Sp. z o.o. na lata 2017-2021 

 

Projekt uchwały przedstawiła Prezes Zakładu Wodociągowo – Kanalizacyjnego w 

Śmiglu Sp. z o.o., która wyjaśniła, że zgodnie z ustawą o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i 

zbiorowym odprowadzaniu ścieków, przedsiębiorstwo wodociągowo-kanalizacyjne 

opracowuje wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych będących w jego posiadaniu. Wieloletni plan rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych sporządzony przez Zakład Wodociągowo-

Kanalizacyjny w Śmiglu Sp. z o.o. jest zgodny z obowiązującym w gminie Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Śmigiel, z 

obowiązującym miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego oraz zezwoleniami 

wydanymi ZW-K w Śmiglu Sp. z o.o. na prowadzenie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków. Art. 21 ust. 5 ustawy deleguje na Radę Gminy 

obowiązek uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 

i kanalizacyjnych. Uchwalenie planu w przedstawionej treści przyczyni się do sukcesywnej 

poprawy stanu urządzeń będących w posiadaniu Zakładu Wodociągowo-Kanalizacyjnego w 

Śmiglu Sp. z o.o. Finansowanie przedsięwzięć zamieszczonych w powyższym dokumencie 

realizowane będzie z odpisów amortyzacyjnych od urządzeń technologicznych i budynków 

będących w posiadaniu ZW-K Sp. z o.o. oraz pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
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Środowiska i Gospodarki Wodnej. Przedsiębiorstwo w planie ujęło najważniejsze zadania 

zabezpieczające poprawę jakości świadczonych usług oraz potrzeby urbanistyczne. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Planowania i Rozwoju i poprosił Przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Planowania i Rozwoju Sławomir Grzelczyk przekazał, że 

projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Radny Włodzimierz Drótkowski zapytał czy wymieniana sieć wodociągowa będzie 

plastikowa i co z kanalizacja ul. Osiedle? 

Prezes wyjaśniła, że problem jest na ul. Osiedle z kanalizacja deszczową, a 

wymieniana sieć będzie plastikowa. 

Przewodniczący Rady zapytał czy jest przekazywany wykaz czynnych hydrantów do 

Straży Pożarnej?  

Prezes odpowiedziała, że na bieżąco taki wykaz jest robiony ale są to hydranty 

sieciowe, a nie zgodne z wymogami ppoż. Wyjaśniła także, że bardzo często jest tak, że 

zakład wykonuje kanalizacje deszczową na zlecenie Gminy, ponieważ nie leży to w 

kompetencjach zakładu. 

Radny Grzelczyk Sławomir zauważył, że w palnie nie jest nic zaplanowane z robót na 

sieci kanalizacyjnej. Była też o tym mowa na posiedzeniu komisji, że będzie wykonywane w 

przypadku awarii i w miarę potrzeb, woli i chęci mieszkańców do podłączeń. 

Prezes Zakładu potwierdziła, że dokładnie tak będzie i podała jako przykład osiedle w 

Nietążkowie gdzie powstają nowe domy i siec jest w miarę zapotrzebowania wykonywana. 

Plan jest przedłożonym planem Burmistrzowi Śmigla jednak jest to plan. Wyjaśniła także że 

na modernizację sieci wodociągowej Zakład otrzyma pożyczkę częściowo umarzalną i tak 

naprawdę trudno wszystko zaplanować. 

Radny Lech Żak zapytał czy w związku z budową domów na końcu wioski Czacz 

planowana jest tam sieć kanalizacyjna? 

Prezes Zakładu wyjaśniła, że do tej pory żadna z osób tam się budujących nie 

wystąpiła do zakładu z wnioskiem o wyrażeniu woli i chęci posiadania sieci kanalizacyjnej. 

Praktykowane jest przez Zakład, że na wioskach gdzie jest wola mieszkańców jest kładziona 

sieć. Wynika to bezpośrednio z ustawy, że każdy kto chce sieć kanalizacyjną musi wystąpić o 

wydanie decyzji o warunkach zabudowy. 

Więcej pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XXVIII/219/17 w sprawie uchwalenia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych Zakładu Wodociągowo-Kanalizacyjnego w 

Śmiglu Sp. z o.o. na lata 2017-2021. 
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8) w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego, obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć niektórych nauczycieli, obowiązujących w przedszkolach i szkołach 

prowadzonych przez Gminę Śmigiel 

 

Projekt uchwały przedstawił Zastępca Burmistrza Śmigla, który wyjaśnił, że zgodnie z 

ustawę Karta Nauczyciela organ prowadzący szkoły lub placówki określa m.in. zasady 

udzielania i rozmiar obniżek, o których mowa w ust. 6, oraz przyznaje zwolnienia od 

obowiązku realizacji zajęć, o których mowa w ust. 3 oraz tygodniowy obowiązkowy wymiar 

godzin zajęć nauczycieli szkół niewymienionych w ust. 3, nauczycieli szkół, o których mowa 

w art. 1 ust. 2 pkt 1a, nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone 

dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin, pedagogów, 

psychologów, logopedów, doradców zawodowych prowadzących zajęcia związane z 

wyborem kierunku kształcenia i zawodu w celu wspomagania uczniów w podejmowaniu 

decyzji edukacyjnych i zawodowych, o których mowa w przepisach wydanych na podstawie 

art. 22 ust. 2 pkt 11 ustawy o systemie oświaty. Niniejsza uchwała reguluje powyższe 

zagadnienia w odniesieniu do nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Śmigiel. Projekt uchwały został uzgodniony z dyrektorami szkół 

podległych Gminie Śmigiel oraz pozytywnie zaopiniowany przez zawiązki zawodowe. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Lech Żak przekazał, że projekt uchwały 

otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Radny Wojciech Adamczewski zauważył, że w porównaniu do innych gmin jest to 

drastyczna zniżka godzin. Zauważył, że Polska jako jedna obok Węgier ma zniżkę godzin. 

Stwierdził, że jego zdaniem jest to problem, bo w przypadku j. polskiego czy matematyki jest 

problem bo nie może dwóch nauczycieli uczyć w jednej klasie a obniżka godzin spowoduje, 

że dyrektorzy będą mieć nadgodziny, których zgodnie z art. 42 Karty Nauczyciela nie 

powinien mieć dyrektor.  

Następnie złożył wniosek by w każdej kategorii podnieść o dwie godziny. 

 

W tym momencie obrad o godz. 15:15 Przewodniczący Rady ogłosił 15 minut przerwy. 

Obrady wznowiono o godz. 15:30 w niezmienionym składzie. 

 

Zastępca Burmistrza Śmigla wyjaśnił, że jeśli chodzi o ten projekt uchwały to jest to 

uzgodnione z dyrektorami szkół, kuratorium oświaty i związkami zawodowymi. Zauważył, że 

tak naprawdę dyrektorzy mają coraz więcej obowiązków.  

Następnie głos zabrał Dyrektor Zespołu Szkół w Bronikowie i wyjaśnił, że dyrektor i 

nauczyciel nigdy nie miał nadgodzin, podobnie koleżanki z Czacza i Śmigla, które mają po 

jednej lub dwie nadgodziny. Przekazał, że jest mu smutno że jego praca jest tak odbierana. 

Zauważył, że są nie tylko dyrektorami ale przede wszystkim nauczycielami. 

Następnie głos zabrała Wicedyrektor Gimnazjum w Śmiglu i wyjaśniła, że te 

nadgodziny wynikają z siatki godzin, a nie z pazerności na pieniądze. Z ustawy jasno wynika, 

że organ prowadząc ma do tego kompetencję i dba o to należycie. 

Słowa te potwierdziła także Dyrektor Zespołu Szkół w Czaczu. 

Radny Lech Żak przekazał, że uważa iż projekt uchwały został przygotowany w 

prawidłowy sposób i jest za jego podjęciem. 
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Radny Grzelczyk Sławomir także popiera ten projekt uchwały, a porównywanie się do 

innych krajów nie jest właściwe, bardziej interesują nas sąsiednie gminy. 

W związku z tymi wypowiedziami Przewodniczący Rady zapytał radnego 

Adamczewskiego czy podtrzymuje swój wniosek? 

Radny wyjaśnił, że tak gdyż te dwie godziny rewolucji nie zrobią. Zauważył także że 

nie jest dla niego zrozumiałe ustalenie zniżki godzin z dyrektorami, ponieważ sami nie będą 

na swoją niekorzyść ustalać. 

Burmistrz Śmigla zauważyła, że dyrektorzy na każdym poziomie się angażują, 

zaproponowała by wrócić do tematu na spokojnie. Najważniejsza jest rozmowa by wszystko 

sobie wyjaśnić. 

Przewodniczący Rady zauważył, że pewnie w temacie oświaty spotkamy się jeszcze 

nie raz i porozmawiamy. 

Radny Włodzimierz Drótkowski zaproponował, że jeżeli nie ma pośpiechu to nie 

podejmujmy tej uchwały. 

W związku z tym radna Anna Jaworska złożyła wniosek o wycofanie tego projektu 

uchwały z porządku obrad i skierować ją do prac w komisji.  

W tej sytuacji radny Adamczewski przekazał, że może swój wniosek wycofać. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że dzisiejsza sesja jest właściwym momentem na 

podjecie tej uchwały ponieważ w maju dyrektorzy muszą złożyć arkusz organizacyjny, który 

jest opracowywany także na podstawie tej uchwały.  

Zastępca Burmistrza dodał, że podjęta uchwała musi być zaopiniowana przez Związki 

Zawodowe i Kuratorium, które mają na to 30 dni i możemy nie zdążyć wnosi więc o 

pozostawienie tej uchwały w porządku. Przekazał także, że projekt uchwały jest zgodny z 

wytycznymi ministerstwa. 

 

O godz. 15:50 salę obrad opuściła radna Danuta Strzelczyk – w obradach uczestniczy 

13 radnych. 

 

W związku ze złożonym wyjaśnieniem przez Zastępcę Burmistrza Śmigla radna Anna 

Jaworska wycofała swój wniosek. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Adamczewskiego 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów:  

- „za” – 3 radnych,  

- „przeciw” – 7,  

- „wstrzymało się” – 3.  

Wniosek nie przeszedł. 

Burmistrz Śmigla zauważyła, że oświata dużo kosztuje budżet i nikt nie tworzy 

sztucznych godzin, a także jest przeciwna zwolnieniom. Podkreśliła, że mimo iż oświata tyle 

kosztuje budżet  należy pamiętać, że szkoły kształcą młodych obywateli. 

Radny Rafał Klem podziękował Burmistrz Śmigla za pomoc w kontaktach z 

Ambasadorem Tajwanu, który przekazał 11 komputerów dla Gimnazjum w Śmiglu. 

Więcej pytań i uwag do projekt uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów:  

- „za” – 9 radnych,  

- „przeciw” – 3,  

- „wstrzymało się” – 1.  

Uchwałę podjęto.  

Rada Miejska Śmigla w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXVIII/220/17 w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego, 
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obowiązkowego wymiaru godzin zajęć oraz określenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli, obowiązujących w przedszkolach i szkołach 

prowadzonych przez Gminę Śmigiel. 

 

9) w sprawie porozumienia między Gminą Śmigiel a Gminą Kościan dotyczącego 

włączenia do obwodów szkół prowadzonych przez Gminę Śmigiel miejscowości z 

terenu Gminy Kościan 

 

Projekt uchwały przedstawił Zastępca Burmistrza Śmigla  i przekazał, że celem 

niniejszej uchwały jest formalne uregulowanie współpracy pomiędzy Gminą Śmigiel a Gminą 

Kościan w zakresie włączenia do obwodu szkoły podstawowej i gimnazjum w Starej 

Przysiece Drugiej prowadzonych przez Gminę Śmigiel, miejscowości Widziszewo z terenu 

Gminy Kościan. Dotychczasowe uregulowania należy uznać za nieaktualne z uwagi na 

wdrażaną w 2017 roku reformę systemu edukacji. Zgodnie z art. 74 ustawy o samorządzie 

gminnym, gminy mogą zawierać porozumienia międzygminne w sprawie powierzenia jednej 

z nich określonych przez nie zadań publicznych, przy czym gmina wykonująca zadania 

publiczne objęte porozumieniem przejmuje prawa i obowiązki pozostałych gmin związane z 

powierzonymi jej zadaniami, a gminy te mają obowiązek udziału w kosztach realizacji 

powierzonego zadania. W przedmiotowej uchwale wyraża się zgodę na zawarcie z Gminą 

Kościan porozumienia międzygminnego dotyczącego włączenia do obwodu Zespołu Szkół w 

Starej Przysiece Drugiej Szkoły Podstawowej im. Arkadego Fiedlera oraz Zespołu Szkół w 

Starej Przysiece Drugiej Gimnazjum im. Arkadego Fiedlera, prowadzonych przez Gminę 

Śmigiel, miejscowości Widziszewo z terenu Gminy Kościan. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Lech Żak przekazał, że projekt uchwały 

otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Radny Wojciech Adamczewski zapytał dlaczego podejmowana jest taka uchwała, a nie 

ma porozumienia z Gminą Lipno?  

Burmistrz Śmigla odpowiedziała, że z propozycją tej uchwały wystąpił Wójt Gminy 

Kościan i dlatego przedłożona została ta uchwała.  

Więcej pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów:  

- „za” – 13 radnych,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymało się” – 0.  

Uchwałę podjęto jednogłośnie.  

Rada Miejska Śmigla w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXVIII/221/17 w sprawie porozumienia między Gminą Śmigiel a Gminą 

Kościan dotyczącego włączenia do obwodów szkół prowadzonych przez Gminę Śmigiel 

miejscowości z terenu Gminy Kościan. 
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10) w sprawie  projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego 

 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, ze projekt uchwały był omawiany przy wprowadzaniu 

do porządku obrad a więc otworzył dyskusje nad projektem. 

Radny Wojciech Adamczewski zapytał co zmienia ta uchwała w Gimnazjum w 

Śmiglu. Dodał, że w tej sytuacji Dyrektor gimnazjum będzie mógł zatrudnić nowych 

nauczycieli. 

Burmistrz Śmigla odpowiedziała, że gimnazja zostają wchłonięte przez szkoły 

podstawowe, Minister Edukacji Narodowej zapewniała, że będzie dobrze wiec trzeba w to 

wierzyć.  Przekazała, że będzie widać z siatki godzin co z nauczycielami. Z zapewnień 

ministerstwa wynika, że każdy nauczyciel będzie miał pracę. jeżeli nie będzie to w danej 

szkole zostanie skierowany do innej. 

Następnie Przewodniczący Rade zauważył, że w Zespole Szkół w Starym Bojanowie 

jest błąd w adresie – nie 32A tylko 34. 

Zastępca Burmistrza dodał, że zostanie to poprawione; dotychczasowi dyrektorzy 

gimnazjów zostają zastępcami dyrektora szkoły podstawowej, a dotychczasowi zastępcy stają 

się nauczycielami. 

Radny Grzelczyk Sławomir zauważył, że przy Zespołach to tak naprawdę nic nie 

zmienia bo klas będzie tyle samo. 

Radny Splisteser Alfred zapytał co z Zarządem Szkół? 

Burmistrz Śmigla odpowiedziała, że w chwili obecnej póki są jeszcze gimnazja to 

zarząd jeszcze jest. Przekazała, że jej zdaniem niepotrzebnie to powstało kilka lat temu. 

Zaproponowała aby kwestię Zarządu omówić na komisjach, gdy będzie taka potrzeba. 

Przewodniczący Rady zauważył, że ta uchwała tak naprawdę dotyczy gimnazjum w 

Śmiglu, gdyż w pozostałych przypadkach są Zespoły Szkół. 

Więcej pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XXVIII/222/17 w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów 

do nowego ustroju szkolnego. 

 

Ad.11. 

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Zastępca Burmistrza Śmigla odpowiedział na pytanie radnego Wojciecha 

Adamczewskiego. Wyjaśnił, że pomysł „odświeżenia” Witryny zaproponowała Pani 

Burmistrz. Koncepcja była taka aby dostosować ja do obecnych czasów. Nowa Witryna jest 

bezpłatna i wydawana jest na przełomie miesięcy. Trafiać będzie do każdego gospodarstwa 

domowego, jest jeszcze wiele osób mimo doby internetu, które chcą poczytać gazetę.                   

W nowej odsłonie znajduje się kącik kulinarny, opis jednej postaci, kącik na uśmiech                

dziecka itp. Witrynę można także poczytać w formacie PDF. 

 

Ad.12. 

 Odpowiedzi na zapytania Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli – nie było. 
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Ad. 13. 

 

Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Rady przekazał, że kolejna sesja planowana jest na 23 lutego 2017 r. 

Następnie przekazał, że zaplanowany objazd dróg został odwołany ze względu na 

pogodę gdyż wszystko jest pokryte śniegiem. Nowy termin zostanie ustalony i będą to 

godziny ranne. 

Radny Lech Żak zaproponował by może pracownikowi Urzędu zgłosić gdzie warto 

pojechać. 

Przewodniczący zauważył, że objazd dotyczyć będzie tylko dróg. 

Burmistrz Śmigla wyjaśniła, że pracownik oczywiście też pojedzie wraz z 

kierownikiem działu. W posiadaniu Urzędu jest wykaz wszystkich dróg w gminie, są zarówno 

drogi stare i nowe, które potrzebują nakładów i należy je zobaczyć. 

Przewodniczący rady przekazał, że do Biura rady wpłynęło pismo dotyczące budowy 

ekranów przy planowanej S5. Zapytał czy takie będą i czy może w imieniu rady udzielić 

odpowiedzi? 

Nikt nie zgłosił sprzeciwu. 

Burmistrz Śmigla dodała, że ekrany będą jednak w tym temacie powinna 

wypowiedzieć się GDDKiA. 

Radny Grzelczyk Sławomir zauważył, że szkoda, że Rada nie widziała wcześniej 

projektu planowanej S5. 

Przewodniczący Rady zauważył natomiast, że może dobrze byłoby przekazać Radzie 

projekt boiska w Starym Bojanowie tak jak to było przedstawione w przypadku rozbudowy 

przedszkola. 

Więcej zgłoszeń nie było. 

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wyczerpano porządek sesji, a następnie 

podziękował zebranym i zamknął XXVIII  sesję Rady Miejskiej Śmigla o godz. 16:30. 

 

 

 

 Protokołowała:                         Przewodniczył: 

         

Justyna Rzepecka                     Wiesław Kasperski 

               Przewodniczący  

                    Rady Miejskiej Śmigla 

 

 


